

**Referat  
Egtved Udviklingsråd**

|   |   |   |
|---|---|---|
| <b>Dato:</b> 6. november 2024   | <b>Mødested:</b> Roberthus<br><b>Tidspunkt:</b> kl. 19  |   |
| <b>Mødeleder/referent</b><br>Inger/Thyra  | <b>Deltagere:</b><br>Mette, Kirsten, Henrik, Helle, Jan, Jacob, Thyra, Inger  | <b>Afbud:</b><br>Torben, Lennart, Heidi |
| <b>Dagsorden:</b>   |   |   |
| 1. Nyt i forhold til bestyrelsen  | Torben har fået arbejde uden for DK. Det betyder, at han trækker sig fra bestyrelsen. Helle overtager bestyrelsesposten.  |   |
| 2. Ny turismestrategi – workshop – opfølgning v/Inger                             | <p>Inger forsøger at få arrangeret et nyt møde hurtigst muligt med nedenstående dagsorden</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Præsentation af projekt ”Egtved inviterer verden indenfor” v/Mette</li> <li>• Præsentation af hotspots i området og en status for dem v/Inger</li> <li>• Opfølgning på workshoppen vedr. turismestrategien v/Maria – hvad fik vi med her?</li> <li>• Hvad skal med videre til strategien?</li> </ul> <p>Opfølgning, Maria er sygemeldt – hun har lovet at vende tilbage, når hun er retur på arbejde.</p>  |   |
| 3. Projekt ”Forbindelse mellem Egtvedpigens Verden og Egtved by” v/Mette og Helle | <p>Vi har fået et tilsagn om 250.000 kr. i tilskud til projekt ”Forbindelse mellem Egtvedpigens Verden og Egtved by”. Reservationen er gældende til og med 1. december 2024.</p> <p>Møde den 6. november på Bindeballe Købmandsgård ang. Nordeas Hærvejsprojekt 17-19 – Mette deltog.<br/>Status fra mødet: et af flere møder ned langs Hærvejen med info om projektet og tanker. De er ved at oprette en hjemmeside og en app. Mødet dækkede et større geografisk område. Der er både en Hærvejs cykelrute og en Hærvejs vandrerute. Der skal være nogle knudepunkter. Der er nogle krav for at være et knudepunkt. Generelt et godt infomøde.</p> <p>Projektgruppe:<br/><b>Mette, Helle</b>, Louise Felding og Frederik. Peter Sepstrup er med på sidelinjen. Det er EU, der skal søge og får pengene til forbindelsen.<br/>Møde den 17/9:<br/>Enige om, at vi vil arbejde med tre formidlingspunkter. Et ved Center for friluftsliv, et ved Roberthus/Egtved Museum og et ved Egtved Idræts- og Multicenter.<br/>Der skal være en rød tråd fra Egtvedpigens Verden til de tre steder. Mette er projektleder på projektet.<br/>Projektgruppen søger et samarbejde med de nye aktører, der skal stå for etableringen af Egtvedpigens Verden.</p> |   |

|                                       |  |
|---------------------------------------|--|
|                                       | <p>Produktet er en samlet beskrivelse / tegninger af det, vi gerne vil. Der skal udarbejdes et materiale, vi kan bruge til at søge fonde ud fra.</p> <p>Ide: Der var en deltager fra Vejle kommune med på turisme-strategimødet i Egtved i foråret. Han havde skrevet speciale i hvordan man færdes på Hærvejen, hvor store loops man vil lave osv. Måske han kan hjælpe med at kvalificere noget i Egtved og her omkring.</p> <p>Næste step i den 'røde tråd' er et møde med Frederik og Louise Felding og et møde med Johanne H fra Vejle Kommune, som er ansvarlig skiltning og afmærkning på ruten fra Hærvejen til Egtvedpigens verden. Mette har teten.</p>  |
| <p>4. Egtvedpigens Verden v/Helle</p> | <p>VejleMuseerne - workshop på Roberthus den 9. oktober Hvordan skaber vi liv ved Egtvedpigens Verden og i Egtved og omegn?<br/> Status fra mødet: Et beskedent fremmøde, fin workshop.<br/> Lokalplanen er endelig vedtaget. Vejle kommune har samlet en gruppe, der skal se på vej forholdene der ud til.<br/> Der har været nabomøde. Et godt møde, forlyder det.<br/> (Karen og Jacob: Kan der f.eks. laves en kæmpe stor Egtvedpige, som der kan leges på? Kan det kædes sammen med projekt den røde tråd? En mulighed kan være at spørge 'Monstrum').<br/> Ny styregruppemøde d. 19.11. Skal der måske tænkes i noget happening ved 'første spadestik'?</p>  |
| <p>5. EIF v/Thyra, Kirsten og Jan</p> | <p>Kulturum:<br/> Ib og Tom fra EIF har som aftalt på mødet med ULN i februar, indsendt en ansøgning til en prøvehandling i forhold til et mødested for unge. De har fået et afslag fra ULN. De unge skal inddrages, inden de indsender ansøgningen igen. Lars Kastberg vil gerne mødes med dem.<br/> Det er vigtigt at dokumentere med billeder, at de unge samles og hygger sig på f.eks. på trappen bag hallen, -et bevis for at der mangles et mødested for de unge.</p> <p>Inger har talt med Søren P.: ULN har intet hørt om projektet siden mødet i marts – så det er kun forvaltningen der har været ind over. Vigtigt, at det ikke er et Tom og Ib projekt, men at Halbestyrelsen og EIF (formændene: Lars Bang og Aksel) er indover. Vigtigt, at de unge deltager. Der er penge under ULN til prøvehandling.<br/> Status:<br/> Tom og Jan vil gerne have et møde.<br/> Jan har en flok unge, som gerne vil deltage i en prøvehandling.</p> <p>Ønske om en slags Tusindben (Multiidræt) for de unge i 8. – 10. klasse. De mangler et tilbud, når der ikke kan samles hold.<br/> Der er tilbud for unge i Vejen (sjov lørdag) og i Give eller Givskud fredag aften. Måske det kunne give inspiration. Måske der skulle være 4 unge med til at planlægge noget i hallen i Egtved. Kirsten bringer det videre til EIF.</p> |

|  |  |
|--|--|
| 6. Spejderne – Center for Friluftliv v/Mette | <p>Status:<br/>Mette holder møde med Tina Mølby og Tina fra skoleforvaltningen hver 14. dag, for at der fortsat er skred i projektet.</p>  |
| 7. Stigruppen                                | <p>På mødet i juni nedsatte vi en arbejdsgruppe vedr. stisystemer:<br/>Status: Inger har sendt mail til Robert Mortensen (ny kontaktperson i forhold til stier omkring Egtved. Han har lovet at vende tilbage i forhold til et møde med følgende deltager: <b>Mette, Inger</b>, Jacob Lund (Egtved cykelklub), Kent fra stigruppen, Bo Levesen og Robert. Formålet med mødet er at se på en fælles plan for stier og cykelruter i området omkring Egtved. Vi skal have bundet Egtvedpigens Verden, Vork naturland, Tørskind m.v. godt sammen. Robert har lovet at vende tilbage. Inger rykker Robert for et møde.</p>  |
| 8. Klingebækgård                             | <p>Møde den 20/9:<br/>Bo Levesen fra Vejle Kommune har fået kontakt til 5 unge mennesker som er interesseret i at danne en selvejende institution omkring Klingebækgård.</p> <p>Ejendommen kan ikke af-fredes, som det er lige nu.</p> <p>Der er god opbakning fra Vejle Kommune.<br/>De unge mennesker samarbejder i dag allerede omkring div. højskole lignede tilbud, hvor folk kan deltage og lærer om bygningsrenovering. De fem har til sammen kompetencer indenfor arkitektur, murer, tømrer og historie.</p> <p>Næste step er at få lavet aftaler med ejeren af gården, Den Danske Naturfond (opkøb af jord) og Vejle Kommune. Bo er tovholder på sagen.</p> <p>Hvis det hele lykkes, så bliver det virkelig spændende.<br/>Bo Levesen har fortsat teten på den. Bo vil forsøge at få et møde mellem de unge mennesker og borgmesteren.</p> <p>Intet nyt</p> |
| 9. AktivErhverv v/Henrik                     | <p>De nye erhvervsgrunde ved Ribevej forventes klar til salg til sommeren 2025.<br/>AKTIVERhverv har sendt informationsmail rundt til alle deres medlemmer med tilbud om et personligt møde med erhvervschef Morten Damgård.<br/>Der bør også reklameres for grundene udenfor Egtved.<br/>Status: Intet nyt<br/>Inger kontakter Morten D, om der er nogle henvendelser.</p>  |
| 10. Nytårskur                                | <p>04.01.25 kl. 14.00 nytårskur<br/>(Jacob, Helle, ? og Tove) Vil du Heidi være med i planlægningsgruppen?<br/>Helle går med ideer om indhold til nytårskuren. Evt. inddragelse af Frederik. Kåring af ildsjæle 4 kategorier. Deadline 1.12 for indstilling.<br/>Jacob lægger det op på SoMe.</p>  |

|   |  |
|---|--|
|   | <p>Thyra har booket mediesalen på Roberthus.<br/>Inger opretter datoen i den fælles kalender på 'Det sker i Egtved'.</p>   |
| 11. BID   | <p>Referat fra møde den 24. oktober er sendt rundt.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Inforskærme, city info drøftes – der indhentes tilbud</li> <li>- Aftensang</li> <li>- Kloakering</li> </ul> <p>Næste møde er den 28. november på Roberthus kl. 18<br/>Dagsorden:</p> <ol style="list-style-type: none"> <li>1) City info v/Laurits.</li> <li>2) Kloakering og vejarbejde</li> <li>3) Aftensang V/Frederik.</li> </ol> |
| 12. Kommunikationsgruppen, egtved.dk + div. Facebooksider | <p>Der optages film.<br/>Vi skal have opdateret vores oversigt over bestyrelsen i Egtved Udviklingsråd. Jacob får opdateret.</p>   |
| 13. Vejle Ådal og Vejle Fjord                             | <p>Møde den 10. oktober. Referat fra mødet er sendt ud til EU.<br/>Relevant i forhold til Egtved.<br/>Vork Naturland<br/>Der er nedsat en styregruppe for projektet.<br/>Uffe Rømer fra DN og Nis Hjort fra Velas kommer med i styregruppen, men som det ser ud lige nu, er udviklingsrådet ikke repræsenteret. Det synes vi, kunne give mening. Inger spørger ind til det.</p>  |
| 14. Brugerråd Roberthus                                   | <p>Møde den 5. november – Helle deltog i stedet for Torben.<br/>Brugerrådet skal have fundet en ny formand.<br/>Egtved udviklingsråd skal have fundet en ny repræsentant.<br/>Der er behov for opsamling på dette. Vi tager punktet med næste gang.</p> <p>Evaluering af borgerservice i Roberthus. Der er en oplevelse af, at der bliver gjort brug af det.</p>   |
| 15. Synergi mellem events i Egtved                        | <p>Vi er i tænkeboks.<br/>Hvordan skaber vi gode synergier mellem events, arrangementer og fællesskaber mellem Egetoft, Hallen, BID, Roberthus, Kirken og andre foreninger i Egtved. Skubbes til senere.</p> <p>Halbestyrelsen inkl. Jan påtænker at arrangere en frivillig-fælles-spisning.</p>   |
| 16. Klyngemøde  | <p>Klyngemøde den 11/11 kl. 19 på Roberthus<br/>EU er værter. Formanden for ULN, Thyge deltager. Fra EU deltager Inger, Jacob, Helle, (Thyra?)<br/>Dagsorden:</p> <ol style="list-style-type: none"> <li>1) Vork Naturland v/Vejle Kommune</li> <li>2) Nyt fra ULN + budget 2025 v/Thyge</li> <li>3) Evaluering af årsmøde i Vingsted for lokalråd</li> <li>4) Status landsbyvision – Ødsted/Jerlev</li> </ol>                         |

|   |  |
|---|--|
|   | <p>5) Status landsbyvision – Ågård/Øster Starup</p> <p>6) Status Byvision – Egtved</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Egtvedpigens Verden og Hærvejsprojektet</li> <li>- Projekt Aftensang</li> </ul> <p>7) Sidste nyt om Energipark Øster Starup</p> <p>8) Evt.</p> <p>9) Næste møde</p> <p>Helle sørger for kaffe og kage</p>  |
| 17. Tinghøj                               | <p>Inger prøver at få et møde med Voksenudvalget. Fortsat intet svar fra Lone Myrhøj.</p> <p>Mail fra Centerleder på Tinghøj.</p> <p><b>Kære Inger</b><br/> <b>Som skrevet i <a href="#">VAF</a> i sommers har Tinghøj fået bevilliget en lånepulje på 75,6 mio. kroner. Nu er vi gået i gang med at disponere byggeriet og planlægge byggeprocessen. Kunne du tænke dig, at jeg orienterede udviklingsrådet nærmere om planen?</b><br/> <b>Venlig hilsen</b><br/> <b>Benjamin Rygg</b><br/> <b>Tinghøj</b></p> <p>Inger spørger Benjamin om han vil komme og fortælle om de kommende ændringer på vores næste møde som punkt 1 kl. 18.00.</p> |
| 18. Præstegården                          | <p>Vi ved, at DOMEA er interesseret, men det vil kræve, at Vejle Kommune vil gå ind i projektet (almennyttige boliger kræver et bidrag fra kommunen). EU støtter op om det.</p> <p>Intet nyt</p>   |
| 19. Penge til byvision                    | <p>500.000 kr. til Byvisions-arbejdet. Vi har fået oplyst, at Peter Sepstrup tager fat i os i forhold til, hvordan arbejdet gribes an.</p> <p>Vi afventer fortsat fra Peter.</p>   |
| 20. Vejnavn – ny udstykning ved Baskærvej | <p>Nye forslag til vejnavne er sendt ind.</p> <p>Virkelyst – som gården</p> <p>Valmuemarken – sammenhæng til Solsikkehaven</p> <p>Afventer svar.</p>   |
| 21. Møder på vej                          | <p><b>11.11.24 kl. 19</b> Klyngemøde på Roberthus kl. 19</p> <p><b>27.11.24 kl. 18.00</b> møde i udviklingsrådet <b>inkl. Julefrokost</b>. Evt. tapas. Deadline for tilmelding d. 20.11. til Thyra, som bestiller. Inger sørger for drikkevarer.</p> <p><b>Online møde d 04.12. kl. 19.00</b> via teams ang. kåring af ildsjæle.</p> <p><b>04.01.25 kl. 14.00</b> nytårskur (Jacob og Helle og evt. Heidi?)</p> <p><b>22.01.25 kl. 19.00</b> møde i udviklingsrådet</p> <p><b>19.02.25 kl. 19.00</b> møde i udviklingsrådet</p> <p><b>19.03.25 kl. 19.00</b> Årsmøde og generalforsamling</p>  |
| 22. Evt.                                  | <p>Ønske om et sted for de unge, der gerne vil skrue i knallerter m.m.</p>   |
|   |  |

